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ENDELIG INNKALLING TIL SP-MØTE NR. 07/21-22 

OSLO, 17.03.22 

TIL: Studentparlamentet ved Universitetet i Oslo 

FRA: Studentparlamentets Arbeidsutvalg  

 

ENDELIG INNKALLING TIL MØTE NR. 07/21-22 I 

STUDENTPARLAMENTET VED UNIVERSITETET I OSLO 

 

TID:  Torsdag 24.03.22 kl. 17.00-21.00 

STED: Domus Theologica: Auditorium U40 

 

TID SAKSNUMMER SAKSTITTEL SAKSTYPE 

    

Kl. 17.00 122/21-22 Valg av møteledelse og protokollører Vedtak 

 123/21-22 Godkjenning av innkalling Vedtak 

 124/21-22 Godkjenning av dagsorden Vedtak 

 125/21-22 Godkjenning av protokoll Vedtak 

 126/21-22 Godkjenning av valgprotokoller Vedtak 

 127/21-22 Ettergodkjenning av oppnevninger Vedtak 

Kl. 17.15 128/21-22 Orienteringer Orientering 

    

Kl. 17.30 129/21-22 Frederikkeprosjektet  Orientering 

Kl. 18.00 130/21-22 Høringssvar til tiltaksplanen for UiOs klima- og 

miljøstrategi 

Vedtak 

Kl. 18.45 131/21-22 Prosjektstilling i SP for Circle U.-samarbeidet Vedtak 

Kl. 19.15  Pause  

Kl. 19.30 132/21-22 Langtidsstrategi for Circle U. og CUSU Vedtak 

Kl. 20.00 133/21-22 Organinsasjonsretningslinjer Vedtak 

Kl. 20.15 134/21-22 Resolusjoner Vedtak 

    

  Eventuelt  

Kl. 20.45  Møtekritikk  

 

Alle kan fremme resolusjoner til møtet. Frist for å sende inn resolusjoner til møtet var torsdag 

17.03.22 kl. 11.00. 

 

Husk at det er møteplikt på møtene i Studentparlamentet. Dersom man ikke kan møte, må du 

videresende innkallinger til din vararepresentant. 

 

 

Vel møtt! 

 

Vennlig hilsen  

Arbeidsutvalget  

v/ Jørgen, Karl Oskar, Runa, Oline og Julianne  
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SAK  INNHOLD 

 

122/21-22 VALG AV MØTELEDELSE OG PROTOKOLLØRER 

Arbeidsutvalget foreslår Runa Kristine Fiske som ordstyrer og Anne Aase-Mæland og Miriam 1 

Holthe Byjou som protokollører. 2 

 

123/21-22 GODKJENNING AV INNKALLING 

Eventuelle innsigelser mot forslaget til innkallingen fremmes under denne saken. 3 

 

124/21-22 GODKJENNING AV DAGSORDEN 

Eventuelle innsigelser mot forslaget til dagsorden fremmes under denne saken. 4 

 

125/21-22 GODKJENNING AV PROTOKOLL  

Protokollen finner du på: https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-5 

moeter/2021-22/protokoller/  6 

 

126/21-22 GODKJENNING AV VALGPROTOKOLLER 

For at eventuelle nyvalgte SPSU-representanter skal kunne få forslags-, tale- og stemmerett 7 

må valgprotokollen fra valget der de ble valgt godkjennes. Kontrollkomiteen innstiller på 8 

hvorvidt valgprotokollen kan godkjennes. 9 

 

127/21-22  ETTERGODKJENNING AV OPPNEVNINGER 

Mellom SP-møte nr. 6 og 7 har det blitt gjort følgende oppnevninger av Arbeidsutvalget. 10 

 11 

VELFERDSTINGET I OSLO OG AKERSHUS: 12 

Vara: Charlotte Hjort, GL (28.01.22) 13 

Vara: Jørgen Hammer Skogan, AU (17.02.22) 14 

Vara: Julianne Sørflaten Grovehagen, AU (17.02.22) 15 

Vara: Runa Jarsve, AU (17.02.22)  16 

https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2021-22/protokoller/
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2021-22/protokoller/
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SAKSNUMMER: 128/21-22 

SAKSTITTEL: Orienteringer  

SAKSANSVARLIG: Arbeidsutvalget 

SAKSTYPE: Orienteringssak 

 

ORIENTERINGER 

 

ARBEIDSUTVALGETS ORIENTERING, VED LEDER 

Siden sist har flere i Arbeidsutvalget hatt ferieavvikling. 17 

 18 

Jørgen og Oline har fulgt opp dialogen med Oslo Science City om hvordan studentdemokratiet 19 

kan bli tettere påkobla deres prosesser. Vi har blitt enige om å holde tett dialog videre, og på 20 

sikt undersøke muligheter for samarbeid tilknytta Oslo Science Citys arbeid med 21 

studentinnovasjon og arbeidslivsrelevans. 22 

 23 

Arbeidsutvalget har arbeidet med høringssvaret til tiltaksplanen til UiOs klima- og 24 

miljøstrategi. Forslaget presenteres på dette møtet som en vedtakssak, der det blir avgjort 25 

hvordan Studentparlamentet stiller seg til tiltaksplanen. 26 

 27 

Vi har hatt et møte med rektoratet. Der diskuterte vi Ukraina-situasjonen og veien videre. Vi 28 

diskuterte også UiO sitt nye rekrutteringsprosjekt, der de sikter mot å bruke studenter mer 29 

aktivt i reklameringen av studier til videregåendeelever, og komme tidligere på banen. Vi 30 

spurte også om hvordan fysiske eksamener er planlagt avviklet denne våren. Det er lagt opp 31 

til mange hjemmeeksamener som i høst, med halv kapasitet i Silurveien.  32 

 33 

Vi har hatt dialog med Velferdstingets arbeidsutvalg om arbeidet med det nye studenthuset i 34 

sentrum. Vi har sett spesielt på idéer til innhold og finansiering, og diskutert utfordringer knytta 35 

til det eksisterende tilbudet. 36 

 37 

Arbeidet med studentdemokratiske retningslinjer fortsetter. Retningslinjene er sendt på 38 

høring til de som deltok på workshops. Planleggingen av studentvalget er også godt i gang. 39 

 40 

Ukraina 41 

Fra første stund har Arbeidsutvalget engasjert seg mot Putins invasjon av Ukraina. Vi har 42 

deltatt på demonstrasjoner, blant annet den utenfor den russiske ambassaden torsdag 24. 43 

februar. Der fordømte vi også invasjonen, og krevde at UiO måtte stille opp for ukrainske og 44 

russiske studenter og akademikere på UiO, og UiO-studenter på utveksling i landene som er 45 

rammet. 46 

 47 

Vi krevde også umiddelbart av UiO at de skulle gjennomgå avtaler med russiske aktører for å 48 

hindre at universitetet uforvarende bidrar til å muliggjøre folkerettsbruddene i Ukraina. Vi har 49 

ikke ønsket en akademisk boikott, men å hindre at UiO-midler går til å styrke russiske 50 

interesser. Grunnet de omfattende sanksjonene mot Russland som kom noen dager senere, 51 

deriblant utestengelsen av SWIFT, er det uansett ikke mulig å bestille varer, tjenester eller 52 

annet som medfører økonomiske forpliktelser til russiske aktører. 53 
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På formiddagen fredag 25. februar hadde Jørgen en diskusjon med rektor Svein Stølen om 54 

status for studentene og mulighetsrommet til UiO til å vise solidaritet med Ukraina. Vi fikk vite 55 

at UiO ikke har utvekslingsstudenter i Ukraina, og svært få i Russland. Disse har blitt fulgt opp 56 

godt. 57 

 58 

UiO har satt av 10 millioner til Ukraina-arbeid. Det er satt ned en gruppe som skal dra nytte av 59 

erfaringene fra det akademiske solidaritetsarbeidet knytta til Syria. 60 

 61 

Vi har deltatt på møter med ukrainske og russiske studenter i regi av UiO-ledelsen, og tilbudt 62 

vår hjelp. På møtene deltok også studieadministrasjonen, Knutepunktet, Studentprestene og 63 

SiO. På begge disse møtene kom det fram betydelige bekymringer knytta til studentenes 64 

økonomiske situasjon og studiesituasjon, som UiO arbeider med å løse. Noe er mulig å løse 65 

lokalt på UiO, mens andre spørsmål som økonomi og oppholdstillatelse må ordnes i dialog 66 

med nasjonale myndigheter. 67 

 68 

Arbeidsutvalget har vært tydelige på at ukrainske og russiske studenter i Norge må få god 69 

hjelp til å løse de utfordringene som nå har oppstått, knytta til alt fra opphold og økonomi til 70 

studier og helsesituasjonen. I forbindelse med dette har vi hatt tett dialog med UiO, men også 71 

med Velferdstinget og med NSO. Denne dialogen har vært viktig for å skaffe en oversikt over 72 

hvilke utfordringer som har oppstått, og hvordan vi kan framskaffe raske og gode løsninger. 73 

 74 

SiO gir betalingsutsettelse på husleie til russiske og ukrainske studenter som ber om det. 75 

Arbeidsutvalget mener at betalingsutsettelse ikke er godt nok og at løsninger for leiesletting 76 

bør vurderes, grunnet den kritiske økonomiske situasjonen til flere studenter. Vi har gitt uttrykk 77 

for dette i flere kanaler. 78 

 79 

Etter møtet med UiO-ledelsen og de ukrainske studentene har vi tilbudt oss å bistå med det 80 

de måtte ha behov for. Vi har holdt kontakten, og bidratt til at det er enkelt for dem å holde 81 

kontakten og samles. Ukrainske studenter i hele Oslo har nå felles dialog, og arbeider med å 82 

opprette en forening for Ukrainske studenter i Oslo. De har også hatt en fysisk samling på Villa 83 

Eika. Arbeidsutvalget fulgte opp en del innspill som kom fram på dette møtet.  84 

 85 

Vi har også bistått russiske studenter i arbeidet med å lage en studentforening. Vi har vært 86 

opptatt av primært å fylle en støttefunksjon. Engasjementet til studentene rundt dette ikke 87 

skal kuppes av oss, men vi bidrar der vi kan og det er ønsket av studentene selv. 88 

 

ORIENTERING FRA LEDER, JØRGEN HAMMER SKOGAN 

I uke 8 hadde jeg litt ferieavvikling. Jeg har jobbet svært tett med Ukraina-situasjonen fra 89 

Arbeidsutvalgets side sammen med Runa, og vært på flere møter og hatt fortløpende dialog 90 

med UiO-ledelsen og ukrainske og russiske studenter i forbindelse med dette. Jeg har hatt 91 

dialog med NSO og Velferdstinget rundt situasjonen. Jeg har gitt kommentarer til Khrono om 92 

hvordan vi har engasjert oss for Ukraina. Les Arbeidsutvalgets orientering for mer.  93 

https://khrono.no/ser-ingen-spor-av-studentaktivisme-mot-krigen-i-ukraina-skriver-direktoren-i-nobelstiftelsen/665707?fbclid=IwAR2JWil1KJRas2va8LPPSjnAu_CoYjHr3KxiQeGAwIMBF1pSdywJj9LI2HE
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Jeg har også jobbet tett på høringssvaret til tiltaksplanen til UiOs klima- og miljøstrategi. Se 94 

Arbeidsutvalgets orientering. Samme uke som SP-møte nr. 7 skal jeg delta i en debatt om 95 

tiltaksplanen. 96 

 97 

Jeg har deltatt i møter med SK-ITU, som er Utdanningskomiteens underutvalg for IT i 98 

utdanning. Der besluttet vi blant annet å anskaffe Panopto, som er et program som kan auto-99 

tekste forelesningsvideoer. Samme uke som SP-møte nr. 7 skal jeg på samling med 100 

Utdanningskomiteen ved UiO. 101 

 102 

Jeg har deltatt på flere av de ukentlige medlemslagsmøtene til NSO. Noen har jeg ikke fått 103 

deltatt på eller måttet gå tidlig fra grunnet andre forpliktelser. Jeg har jobbet med 104 

Studentparlamentet ved UiOs innspill til den andre høringsrunden til NSOs prinsipprogram, 105 

som skal behandles på landsmøtet. Jeg har holdt i forberedelsesarbeidet foran NSOs 106 

landsmøte i disse ukene, og sørget for at UiO har en fulltallig og gyldig delegasjon til 107 

landsmøtet. Vi har planlagt for egne formøter med UiO-delegasjonen, som kommer. 108 

 

ORIENTERING FRA NESTLEDER OG UNIVERSITETSSTYREREPRESENTANT, KARL OSKAR LIE 

BJERKE 

Generelt 109 

Perioden mellom det forrige studentparlamentsmøtet og dette har vært fylt med mye generell 110 

møtevirksomhet samt litt reising og andre tilgrensende arbeidsaktiviteter.  111 

 112 

Jeg sitter som representant i styringsgruppen for UiO:Demokrati på vegne av 113 

Studentparlamentet. UiO:Demokrati er en tverrfaglig satsing på demokrati, og erstatter det 114 

som tidligere har vært kjent som UiO:Norden. Målet med satsningen er å styrke den 115 

demokratiske kulturen gjennom tverrfaglig forskning og undervisning, men også ved å søke 116 

omfattende samfunnsmessig deltakelse. Slik skal UiO:Demokrati sette tydelige avtrykk både 117 

innen forskning, formidling, utdanning og i samfunnslivet. I styringsgruppen har jeg blant annet 118 

spilt inn 40-grupper, enkeltstående frie emner og mulige mikroemner som virkemidler for å 119 

tilgjengeliggjøre evt. demokratiemner for studentmassen. Jeg har også spilt inn muligheten for 120 

at UiO:Demokrati kan utvikle sine egne studieprogram og emner, slik UiO:Energi har gjort med 121 

sitt ENERGI4010. Les mer om ENERGI4010 her:  122 

https://www.uio.no/studier/emner/sv/sv/ENERGI4010/  123 

 124 

Jeg sitter også i styringsgruppen for utviklingen av UiO sitt nye emneevalueringssystem. Målet 125 

er at dette nye systemet på sikt skal fungere som en erstatter for de mange vilkårlige 126 

løsningene som eksisterer rundt om på de ulike fakultetene. I dag er det svært ulik praksis på 127 

hvordan emneevaluering gjennomføres, og det er følgelig vanskelig å sammenstille 128 

resultatene og ta de i bruk kvantitativt i forbindelse med kvalitetsarbeidet på universitetet. 129 

 130 

Prosjektet er enda i arbeidsfasen, men det er planlagt at det innen utgangen av 2022 skal 131 

nærme seg ferdigstillelse. Jeg har i styringsgruppen spilt inn viktigheten av innspill fra 132 

studentene i utarbeidelsen av tjenesten, og har også fått tilslag for dette. I løpet av våren 2022 133 

vil det bli sendt ut henvendelser til enkelte pilotfakulteter og deres studentutvalg. 134 

https://www.uio.no/studier/emner/sv/sv/ENERGI4010/
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Arbeidsutvalget vil også få tilsendt en høring på prosjektet vi vil svare på med utgangspunkt i 135 

Studentpolitisk plattform og handlingsplanen. 136 

 137 

Universitetsstyret 138 

Det har siden sist vært avholdt et møte i Universitetsstyret. Dette fant sted 8. mars. 139 

Informasjon om sakslisten på det møtet kan finnes her: 140 

https://www.uio.no/om/organisasjon/styret/moter/2022/03-08/index.html 141 

 142 

UiO:Energi ble under møtet vedtatt som en forlenget satsning og vil løpe videre fra 2023 til 143 

2027. Det er viktig, da de har vært en av de største pådriverne bak klima- og miljøstrategien, 144 

og sitter med helt unik kompetanse og kunnskap som vil bli minst like viktig for å sette 145 

strategien ut i livet. Dette, blant andre ting, er argumenter jeg fremmet både i dette møtet og 146 

det forrige. 147 

 148 

Det ble også vedtatt endring i forskrift om studier og eksamener ved UiO. Dette åpner opp for 149 

mer tverrfaglighet i undervisning, og økt bruk av mindre emner for etter- og videreutdanninger. 150 

I saksnotatet ble det også lagt ved tilbakemeldinger fra enhetene angående potensielt økt 151 

bruk av honours og mikroemner. Der fremgikk det at fakultetene var reserverte for å ta i bruk 152 

honours i større grad, og ba om en utredning av effektene. Dette ble også presisert av meg, 153 

og jeg opplever at enhetenes svar reflekterer studentenes tilbakemeldinger over de siste 154 

årene.  155 

 156 

Jeg har siden sist også deltatt på samling i kollegieforumet, også kalt kort for KOF. KOF er et 157 

nettverk for studentrepresentantene i de ulike universitetsstyrene i landet. Tema for samlingen 158 

var bærekraft, og vi fikk diskutert hvordan vi jobber med bærekraft på de ulike institusjonene 159 

– primært da i styresammenheng. Samlingen ble holdt ved NTNU i Trondheim. 160 

 161 

For mer informasjon om styret og oversikt over kommende møter, se her:  162 

https://www.uio.no/om/organisasjon/styret/ 163 

 164 

Velferdstinget 165 

Det har siden sist vært avholdt et møte i Velferdstinget (VT). Dette fant sted 7. mars. Tiden 166 

frem mot dette møtet ble brukt til å sette seg inn i saksdokumenter og jobbe for å få full 167 

delegasjon. Det ble holdt formøte for UiO sin delegasjon 4. mars. 168 

 169 

Det ble ikke gjort nevneverdige vedtak på møtet som jeg opplever å være av særlig relevans 170 

for Studentparlamentets vedtatte politikk. Det ble dog gjort en endring i Velferdstingets 171 

vedtekter når det gjelder innsending av valgprotokoller. Der ble fristen for innsending som 172 

kvalifiserer for automatisk godkjennelse endret fra én uke til tre virkedager. Dette er en endring 173 

jeg opplever vil gjøre det enklere for både delegasjonen og Velferdstinget å få vedtaksdyktige 174 

forsamlinger til hvert enkelt møte. 175 

 176 

Mer om Velferdstinget og informasjon om dets møter kan finnes her: 177 

 https://www.studentvelferd.no/ 178 

 

https://www.uio.no/om/organisasjon/styret/moter/2022/03-08/index.html
https://www.uio.no/om/organisasjon/styret/
https://www.studentvelferd.no/
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ORIENTERING FRA KOMMUNIKASJONSANSVARLIG, RUNA JARSVE 

Kommunikasjon 179 

Vi skal straks lansere vår countdown-kampanje inn mot valget! Dette vil publiseres på SoMe, 180 

og det er veldig fint om Studentparlamentet deler det gode budskap slik at vi allerede nå 181 

begynner å promotere at valget skjer. 182 

 183 

AU skal også fremover sende inn leserinnlegg til Universitas med fokus på våre roller i AU og 184 

valget. Dette blir forhåpentligvis spennende og informativt for våre medstudenter. 185 

 186 

Internasjonalt 187 

Etter forrige SP-møte var Julianne og jeg i et møte med internasjonal ansvarlig ved NMBU, 188 

Nisha, og representant for midlertidig ansatte i universitetsstyret, Elisabeth. Vi snakket om 189 

debatten om hvorvidt engelsktalende kan være representanter i ulike styrer ved universiteter 190 

og høyskoler. Både Nisha og Elisabeth sitter i verv der de er de eneste engelsktalende 191 

representantene. De kunne fortelle oss om utfordringene det er å sitte i vervene, men også 192 

fordelene det er for universitetsstyret og arbeidsutvalget å få et nytt perspektiv. 193 

 194 

Jeg har også hatt møte med internasjonal komité. Der snakket vi en god del om krigen i Ukraina 195 

og hva vi som medstudenter kan gjøre. Både SAIH Blindern og ISU vurderer å lage et 196 

arrangement i forbindelse med krigen, og vise solidaritet.  197 

 198 

På tidligere møter i internasjonal komité har vi snakket en del om Student at Risk (STAR). I 199 

etterkant av forrige SP-møte var jeg i et møte med UiOs ansvarlige for STAR-ordningen. Det 200 

var svært lærerikt å høre hvordan problematikk UiO opplever rundt opptaket og sitasjonen 201 

rundt STAR-studentene. Jeg ble fortalt at opptaket tar lang tid og egner seg derfor ikke for 202 

studenter i en akutt sitasjon – slik som studenter i Ukraina og Russland. Dette var også noe vi 203 

snakket en del om. 204 

 205 

Jeg har jobbet mye med de russiske og ukrainske studentene. Les mer om dette i AUs 206 

orientering. 207 

 208 

Valg 209 

Jeg har hatt første møte med valgutvalget siden sist. Det var kun tre av seks representanter 210 

som møtte opp. De som var tilstede kom med gode innspill og møtet var svært nyttig for oss 211 

i arbeidsutvalget. Likevel opplever vi i arbeidsutvalget at det er svært synd at ikke flere møtte 212 

opp. Som valgansvarlig opplever jeg det som viktig at listene får bidra aktivt inn mot valget, 213 

og valgutvalget er den arenaen der jeg som valgansvarlig kan få innspill og fange opp nye 214 

ideer. Det er også et viktig prinsipp at det er listene som er de viktigste aktørene i valget – 215 

arbeidsutvalget holder i det organisatoriske og støtter opp under listene, men det er listene 216 

som «eier» valget.  217 

 218 

Vi i arbeidsutvalget blir derfor litt bekymret når valgutvalget ikke stiller fulltallige. Vårt ønske 219 

er å ha tett dialog med listene gjennom valgutvalget og andre arenaer slik at vi kan jobbe 220 

sammen som et lag og gjøre valget så bra som mulig. Da er vi riktignok avhengige av at listene 221 

stiller opp på det vi i arbeidsutvalget inviterer til.  222 
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Har listene konkrete innspill på hvordan vi i arbeidsutvalget kan legge bedre til rette for 223 

listenes aktivitet, vil vi veldig gjerne ha innspill. Vi har skikkelig lyst til å få til tidenes beste valg 224 

denne våren, slik at vi får vist omverdenen at studentene er på ballen, at vi bryr oss og at vi er 225 

en stemme verdt å lytte til. Vi håper virkelig dere vil jobbe med oss for å få til dette.  226 

 227 

Det er for tiden mange mindre møter med ulike samarbeidspartnere i forbindelse med 228 

studentvalget. Jeg har blant annet vært i møte med UiOs kommunikasjonsavdeling for å 229 

planlegge og avtale samarbeid om valget.  230 

 

ORIENTERING FRA STUDIE- OG LÆRINGSMILJØANSVARLIG, OLINE MARIE SÆTHER 

Circle U. og CUSU 231 

7. februar avholdt Miriam, Erlend Ditlefsen Aag (prosjektmedarbeider CUSU) og jeg en 232 

workshop for Studentparlamentets medlemmer og andre interesserte. Temaet var hvordan vi 233 

kan strukturere studentengasjement innad i Circle U. og hvordan arbeidsutvalget kan 234 

strukturere Circle U.-arbeidet internt med tanke på at arbeidsmengden er forventet å øke.  235 

 236 

På workshopen fikk vi mange gode innspill fra deltakerne. De to sakene på dagens saksliste 237 

som omhandler Circle U. er et direkte resultat av workshopen og tankene rundt hvordan 238 

arbeidsutvalget kan jobbe med Circle U.  239 

 240 

I tillegg har vi produsert et dokument vi har kalt «Proposal on how to structure student 241 

engagement within Circle U.». I forslaget skisseres det hvordan studenter kan bli rekruttert til 242 

å fungere i prosjektstillinger innad i Circle U. på sikt. Viktige premisser for prosjektstillingene 243 

er at stillingene lyses ut og er tilgjengelig for alle UiO-studenter å søke på, at studentene får 244 

opplæring og veiledning underveis, og at studentene ansettes med kontrakt og får lønn for 245 

arbeidet. Forslaget er delt med CUSU og viserektor Bjørn Stensaker (koordinerer Circle U. 246 

internt på UiO), og forslaget har fått positiv respons. Bjørn Stensaker foreslår at vi forsøker å 247 

implementere forslaget internt på UiO i førsteomgang. UiO vil også presentere ideen for de 248 

andre Circle U.-universitetene for å se om dette er en løsning som kan bli tatt i bruk også ved 249 

andre Circle U.-universiteter. At forslaget ble tatt så godt imot tenker jeg er en stor seier for 250 

alle involverte. Det vil nok ta tid å implementere og vi vil nok ikke se tydelig resultater før om 251 

en stund. Jeg tenker likevel det er positivt at UiO støtter opp under det å tenke strukturert 252 

rundt hvilke premisser som skal gjelde for studenter som engasjerer seg i UiO-aktiviteter. For 253 

eksempel kan elementer fra forslaget om studentengasjement i Circle U. også være relevant 254 

for premissene rundt det å være læringsassistent eller studenttillitsvalgt ved UiO.  255 

 256 

2.-4. mars deltok jeg på «European Student Assembly» i Strasbourg. Konferansen var et 257 

initiativ som var sprunget ut av EU sin satsning på universitetsallianser i Europa, og nesten 258 

300 studenter fra 139 ulike universiteter i Europa deltok. Jeg tenker konseptet var kult og har 259 

mye potensiale, men jeg syns det var synd at to tredjedeler av programmet var taler og 260 

panelsamtaler fra rektorer, politikere og andre mer eller mindre profilerte personer, og kun en 261 

tredjedel av programmet bestod av workshops hvor vi studenter faktisk fikk tid til å diskutere 262 

med hverandre. Jeg har sendt en mail til arrangørene og delt mine tanker, og håper at de vil 263 

benytte tiden bedre om de skal arrangere en lignende konferanse neste år. 264 

 265 
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SULF 266 

Vi har hatt et møte hvor studentombudet deltok for å fortelle om hvordan de jobber. Ellers 267 

jobber vi sammen med studieavdelingen for å nøste i hvordan noen studentutvalg mottar 268 

støtte fra UiO og deres økonomiske situasjon. Vi opplever UiO behjelpelige med dette.  269 

 270 

Diverse 271 

Utover dette har jeg deltatt i en panelsamtale om likestilling i akademia på kvinnedagen 8. 272 

mars, publisert en kronikk om samme tema, og jobbet sammen med arbeidsutvalget om å 273 

kommentere på NSO sitt forslag til prinsipprogram før landsmøtet i slutten av april.  274 

https://khrono.no/et-inkluderende-akademia-er-fortsatt-en-utopi/668417
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SAKSNUMMER: 129/21-22 

SAKSTITTEL: Frederikkeprosjektet 

SAKSANSVARLIG: Arbeidsutvalget 

SAKSTYPE: Orienteringssak 

 

FREDERIKKEPROSJEKTET 

Eiendomsavdeling (EA) kommer for å orientere om arbeidet med Fredrikkeprosjektet. Mer 275 

informasjon om prosjektet finner du her: https://www.uniforum.uio.no/nyheter/2022/01/no-276 

planlegg-uio-framtidas-universitetssenter-pa-bl.html  277 

https://www.uniforum.uio.no/nyheter/2022/01/no-planlegg-uio-framtidas-universitetssenter-pa-bl.html
https://www.uniforum.uio.no/nyheter/2022/01/no-planlegg-uio-framtidas-universitetssenter-pa-bl.html
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SAKSNUMMER: 130/21-22 

SAKSTITTEL: Høringssvar til tiltaksplanen for UiOs klima- og 

miljøstrategi 

SAKSANSVARLIG: Jørgen Hammer Skogan 

SAKSTYPE: Vedtakssak 

 

HØRINGSSVAR TIL TILTAKSPLANEN FOR UIOS KLIMA- OG MILJØSTRATEGI 

Bakgrunn for saken: 278 

På universitetsstyremøtet 8. februar 2022 ble UiOs klima- og miljøstrategi vedtatt. En 279 

tiltaksplan skulle utarbeides og følge strategien som en egen sak. Tidlig i mars ble forslaget 280 

til tiltaksplan lansert, og sendt ut på høring. Enhetene ved UiO og Studentparlamentet får 281 

anledning til å komme med høringssvar, som danner retning for veien videre for tiltaksplanen. 282 

 283 

I tillegg til den offisielle høringen, er det også mulig for studenter og ansatte å sende inn egne 284 

forslag. Det kan man gjøre her. 285 

 286 

UiOs forslag til tiltaksplan kan leses her:  287 

https://www.uio.no/om/strategi/miljo-og-klimastrategi/horingsinnspill-tiltaksplan.html 288 

 289 

Faktagrunnlag: 290 

Klima- og miljøstrategiens tiltaksplan peker på hvilke tiltak UiO skal gjennomføre for å nå 291 

målene i strategien. Tiltakene er delt inn som strategien – etter utdanning, forskning, 292 

formidling og drift. Tiltakene har årstall som mål, og det er pekt på enheter ved UiO som skal 293 

ha ansvar for gjennomføringen og oppfølgingen av de enkelte tiltakene. 294 

 295 

Arbeidsutvalgets forslag til høringssvar både anerkjenner de mange positive sidene ved 296 

tiltaksplanen, og peker på et forbedringspotensial. Forslaget til høringssvar støtter opp under 297 

konkrete enkelttiltak, det stiller spørsmål ved gjennomføringsevnen i enkelte andre tiltak, og 298 

det foreslår nye tiltak. 299 

 300 

Vurderinger: 301 

Arbeidsutvalget svarer på mange høringer i løpet av et år. Denne gangen har vi valgt å løfte 302 

høringssvaret til diskusjon og vedtak i Studentparlamentet. Det er en sak som engasjerer, og 303 

det er viktig å sikre at høringssvaret som sendes inn oppleves godt forankret blant 304 

Studentparlamentets representanter. Det er heller ikke første gang et høringssvar tilknyttet 305 

UiOs klimaarbeid løftes til parlamentet. 306 

 307 

I utarbeidelsen av høringssvaret har Arbeidsutvalget basert seg på vedtatt politikk, i 308 

Studentpolitisk plattform (SPP) og gjeldende resolusjoner. 309 

 310 

Det er mulig å sende inn endringsforslag til Arbeidsutvalgets forslag til høringssvar. 311 

 312 

ARBEIDSUTVALGETS FORSLAG TIL VEDTAK:  313 

Studentparlamentet vedtar Arbeidsutvalgets forslag til høringssvar til klima- og 314 

miljøstrategiens tiltaksplan. 315 

https://www.uio.no/om/strategi/miljo-og-klimastrategi/horingsinnspill-tiltaksplan.html
https://www.uio.no/om/strategi/miljo-og-klimastrategi/horingsinnspill-tiltaksplan.html
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FORSLAG TIL HØRINGSSVAR TIL KLIMA- OG MILJØSTRATEGIENS TILTAKSPLAN:  316 

 317 

HØRINGSSVAR: KLIMA- OG MILJØSTRATEGIENS TILTAKSPLAN 318 

 319 

Overordnede kommentarer 320 

Vi er fornøyde med at tiltaksplanen skal justeres årlig, og at tiltaksplanen skal følges opp 321 

jevnlig i møte med blant annet Studentparlamentet. Jevnlig rullering av tiltaksplanen blir viktig 322 

både for å sikre at tiltaksplanen har god forankring i organisasjonen over tid, og for å ha tiltak 323 

som samsvarer med virkeligheten ved universitetet. 324 

 325 

På tross av den årlige rulleringen av tiltaksplanen, etterlyser Studentparlamentet bedre 326 

målbarhet og tydeligere ansvarsfordeling av tiltakene. Det bør spesifiseres hvilke enheter som 327 

har ansvar for gjennomføring og oppfølging av gitte tiltak. Dette mener vi vil bidra til 328 

ansvarliggjøring. 329 

 330 

Vi stiller oss svært positive til de foreslåtte tiltakene om å bryte ned barrierer innenfor 331 

forskning og utdanning som vanskeliggjør tverrfaglig samarbeid om klima og miljø. 332 

 333 

Forskning 334 

Vi stiller oss positive til at forskningen på klima, miljø og bærekraft skal styrkes gjennom nye 335 

initiativer og utlysninger. Det foreslås tiltak på forskning som vil støtte opp under slike nye, 336 

tverrfaglige initiativer, og dette er vi positive til. Disse tiltakene bør sees i sammenheng med 337 

tiltakene for å fremme studentdrevet grønn innovasjon, og studenter bør aktivt inviteres inn i 338 

denne typen forskningsarbeid der det er mulig.  339 

 340 

Studentparlamentet mener at det burde rettes fokus på forskning på kjernekraft og andre 341 

ikke-fossile energiløsninger, samt forskning på teknologi nødvendig for grønn transport som 342 

elektriske fly, båter og biler.  343 

 344 

Utdanning 345 

Studentparlamentet stiller seg sterkt kritisk til at Honours-programmet er en så viktig 346 

komponent i forslaget til tiltaksplan. Ressursene som går til disse satsningene burde komme 347 

alle UiOs studenter til gode. Vi støtter tiltak som gjør at alle studenter har mulighet til å ta 348 

studiepoeng i bærekraftsemner, og ønsker større ambisjoner på dette. Vi mener at det også 349 

burde gjøres enklere for bachelor-studenter, ikke bare masterstudenter, å få opptak til klima- 350 

og/eller miljøemner på andre enheter/fag. 351 

 352 

Studentparlamentet støtter tiltaket om å tilby flere 40-grupper innen klima, miljø og bærekraft. 353 

Vi mener likevel at dette arbeidet med fordel kan fremskyndes slik at det skal ferdigstilles 354 

innen 2023, slik at alle UiO-studenter fortest mulig har muligheten til å bygge inn kompetanse 355 

om klima og miljø i utdanningene sine. 356 

 357 

Ikke minst er det viktig at underviserne tilbys skolering i hvordan de skal sette bærekraft i 358 

kontekst innenfor egen fagdisiplin. Derfor er det godt å se flere tiltak for å få dette på plass 359 

under Utdanningsmål 6, og at dette skal komme på plass raskt. 360 
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 361 

Studentparlamentet er positive til tiltakene som omhandler klima- og miljørettet 362 

studentmedvirkning og studentdrevne initiativer og innovasjon. Vi er glade for at det kommer 363 

en mulighetsstudie om grønt kontor ved UiO, og håper arbeidet med å få dette på plass 364 

fortsetter også etter mulighetsstudien er kommet. Vi er spesielt positive til at det skal settes 365 

av midler studenter i samarbeid med ansatte eller studentorganisasjoner kan søke om, til tiltak 366 

som bidrar til å oppnå målene i strategien. 367 

 368 

Samfunnskontakt og innovasjon 369 

Studentparlamentet er glade for at UiO skal fremme klima, miljø og bærekraft i sitt 370 

kommunikasjonsarbeid. UiO når ut til mange aktører på forskjellige flater, og de foreslåtte 371 

tiltakene for å løfte klima og miljø høyt på agendaen har tatt inn over seg dette.  372 

 373 

Organisasjon 374 

Studentparlamentet er positive til at det skal utarbeides et konkret forslag til en større 375 

bærekraftsatsing på Nedre Blindern, og ser fram til å drøfte forslaget og mulighetene som 376 

ligger i området. 377 

 378 

Klima og grønn campus 379 

Overordnet stiller Studentparlamentet seg positive til omfanget av tiltakene som foreslås. Det 380 

er viktig at UiO kutter raskt og effektivt i egne utslipp frem mot 2030, dersom universitetet 381 

skal bidra til å nå målene i Paris-avtalen. Vi har likevel kommentarer til flere av tiltakene. 382 

 383 

Vi stiller oss positive til at det foreslås tiltak for reduksjon av klimagassutslipp fra reiser. 384 

Informasjon rundt klimavennlige valg og enkle bestillingsløsninger er gode tiltak for reduksjon 385 

i utslipp fra reiser. Det er viktig at disse tiltakene for å redusere klimagassutslipp fra reiser 386 

også omfatter og inkluderer studenter, for eksempel ved å gjøre det enkelt å velge 387 

klimavennlig transport i forbindelse med utvekslingsreiser. Vi etterlyser likevel mer førende 388 

tiltak og begrensninger på reisevirksomheten som foregår ved bruk av fly, og mener dette er 389 

nødvendig om UiO skal klare å kutte klimagassutslippene i det omfanget som kreves. 390 

 391 

Tiltakene om å forbedre fasiliteter for digital undervisning, møter, konferanser og formidling 392 

er gode, og må sees i sammenheng med målet om reduserte utslipp fra reiser, ettersom gode 393 

digitale og hybride løsninger er en viktig faktor i å muliggjøre en rask og effektiv reduksjon i 394 

utslipp fra flyreiser. 395 

 396 

Vi er positive til at det skal arbeides aktivt med å redusere UiOs energiforbruk i 397 

bygningsmassen gjennom smarte styringssystemer, egenprodusert energi, gjenbruk av varme 398 

og energieffektivitet. 399 

 400 

Vi er positive til å innføre betalingsordning på UiOs parkeringsplasser, men det bør fortsatt 401 

settes av enkelte gratis parkeringsplasser til studenter. Tiltakene som fremmer mobilitet, som 402 

bedre og flere sykkelparkeringer og dialog med Ruter om avtaler for reiser til og fra campus, 403 

er spesielt positive.  404 
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Vi støtter tiltakene som omhandler forvaltningen av grøntarealer på campus og økt biologisk 405 

mangfold. Vi etterlyser tiltak for at studenter skal kunne bruke deler av universitetets 406 

grøntarealer som markedshage, der de kan dyrke mat og bidra til å øke biodiversiteten på 407 

campus. 408 

 409 

Vi stiller oss positive til foreslåtte tiltak for å redusere kjøttforbruket på UiO, både gjennom 410 

egen catering og ved å gå i dialog med SiO om kutt av kjøtt og mer kortreist mat i deres 411 

kantiner. I denne dialogen bør det også stilles krav om et likeverdig vegetar- og vegantilbud i 412 

SiOs kantiner på universitetet, og at plantebasert mat bør være billigere enn kjøttbasert mat. 413 

Dette burde også fremkomme som tiltak for UiO i knyttet til målet om bærekraftig forbruk. 414 

 415 

De foreslåtte tiltakene for å øke omfanget av gjenbruk og fremheve miljøstandarden på 416 

innkjøpene UiO gjør, er viktige. Miljøstandarden burde dessuten vektlegges høyt ved innkjøp, 417 

og produkter som bidrar til avskoging og ødeleggelse av sårbare naturområder bør fases ut.  418 

 419 

Ikke minst er vi positive til at det skal utarbeides årlige klimagassregnskap, og et eget 420 

klimabudsjett. Vi ønsker at regnskapet skal utarbeides i den detalj at det skal kunne brytes 421 

ned på fakulteter, og utvikles til å gi et mer helhetlig og detaljert bilde av utslippene til UiO. 422 

 423 

Vi støtter å opprette reparasjonsverksted og studentdrevet byttebod for studenter og ansatte 424 

på campus. Å gjøre sykkelpumpe med trykkluft tilgjengelig for studenter og ansatte, for 425 

eksempel på et slikt verksted eller på en sykkelparkering på campus, vil være enda et godt 426 

tiltak. 427 

 428 

Vi støtter tiltaket om å forbedre kildesortering og materialgjenvinning. Noen konkrete tiltak 429 

for å oppnå dette kan være å få på plass glass- og metallresirkuleringskasser på campus, og 430 

pante-ringer eller tilsvarende på søppelkassene på UiOs uteområder.  431 
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SAKSNUMMER: 131/21-22 

SAKSTITTEL: Prosjektstilling i SP for Circle U.-samarbeidet 

SAKSANSVARLIG: Karl Oskar Lie Bjerke 

SAKSTYPE: Vedtakssak 

 

PROSJEKTSTILLING I SP FOR CIRCLE U.-SAMARBEIDET 

Bakgrunn for saken: 432 

Denne saken må sees i sammenheng med sak 132/21-22. 433 

 434 

Tidligere saksgang i SP finner dere her:  435 

 Sak 095/19-20 Circle U. - Studentsamarbeid 436 

 Sak 120/19-20 Opprettelse av en 20 % prosjektstilling i SP for Circle U.-samarbeidet 437 

 Sak 133/20-21 Forlengelse av prosjektstilling i SP for Circle U.-samarbeidet 438 

 439 

Universitetet i Oslo inngikk i 2019 et samarbeid med seks andre europeiske universiteter for å 440 

søke EU om midler til å bli «Europauniversitet». Studentparlamentet har tidligere blitt orientert 441 

om initiativet. I september samme år lanserte UiO og deres samarbeidspartnere alliansen 442 

«Circle U.» og i slutten av februar 2020 ble søknad om offisiell støtte til prosjektet sendt til 443 

EU. Studentambassadører fra de respektive universitetene i alliansen stiftet i takt med 444 

prosjektfremgangen, studentunionen Circle U. Student Union (CUSU) (ref. sak 095/19-20 445 

Circle U. - Studentsamarbeid).  446 

 447 

I løpet av denne tiden ble prosjektet større og mer omfattende enn hva vi kunne forestille oss, 448 

og i juni 2020 vedtok Studentparlamentet å opprette en 20 %-stilling etter å ha vurdert 449 

arbeidsmengden AU-medlemmer la ned i prosjektet (ref. sak 120/19-20 Opprettelse av en 450 

20% prosjektstilling i SP for Circle U.-samarbeidet). Denne stillingen hadde opprinnelig 451 

varighet til 30. juni 2021, men på grunn av arbeidsmengden anså arbeidsutvalget det som 452 

hensiktsmessig å forlenge den midlertidige prosjektstillingen med ett år, og parlamentet stilte 453 

seg bak denne avgjørelsen (ref. sak 133/20-21 Forlengelse av prosjektstilling i SP for Circle 454 

U.-samarbeidet). Under samme sak ble det orientert om at det ved en senere anledning må 455 

tas en vurdering på om arbeidsmengden på sikt vil bety en utvidelse av verv i arbeidsutvalget, 456 

eller om det vil være tilstrekkelig med en prosjektstilling de kommende årene. Dette ansvaret 457 

ble plassert hos neste parlament, altså det sittende parlamentet i år, SP 21/22. Dette er 458 

hovedgrunnen til av vi henvender oss til parlamentet nå.  459 

 460 

Faktagrunnlag: 461 

I løpet av det siste året har Circle U.-alliansen gått fra å være i en oppstartsfase til å i økende 462 

grad gå inn i en fase med økt aktivitetsnivå. Utvalgte akademikere på alle Circle U.-463 

universiteter har blitt ansatt som “Academic chairs” med mandat om å samarbeide på tvers 464 

om Circle U. sine fokusområder. Høsten 2022 kommer de første Circle U.-465 

utvekslingsstudentene til UiO og alliansen har nylig økt fra syv til ni medlemsuniversiteter, med 466 

Universitetet i Pisa og Universitetet i Wien, som de nyeste tilskuddene. 467 

 468 

Med økt grad av aktivitet i Circle U. har Arbeidsutvalgets Circle U.-ansvarlige fått mer å gjøre. 469 

Vi har blitt invitert til å delta i faste Circle U.-koordineringsmøter med alle Circle U.-involverte 470 

https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2019-20/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%205%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%205.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2019-20/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2020-21/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2019-20/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%205%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%205.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2019-20/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%205%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%205.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2019-20/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2019-20/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2020-21/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2020-21/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
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ved UiO, og vi er blitt invitert som deltakere på panelsamtaler og andre Circle U.-aktiviteter. Vi 471 

har også tatt initiativ til å drive prosjektet framover ved å utarbeide et forslag til hvordan Circle 472 

U. kan strukturere samt styrke studentengasjement. Dette forslaget var basert på en 473 

workshop hvor Studentparlamentets medlemmer deltok. 474 

 475 

I 2022 vil Circle U. begynne å arbeide med den neste søknaden til EU for å forlenge 476 

prosjektperioden for tre nye år. Dette vil kreve en del arbeid fra arbeidsutvalgets medlemmer. 477 

Søknadsarbeidet er en viktig mulighet til å ta med oss erfaringene vi har gjort oss fra Circle 478 

U.-arbeidet så langt, og bruke det til å forme hvilken retning alliansen tar i årene framover. Vi 479 

ønsker å legge til rette for innspill fra studentmassen i dette arbeidet, noe som vil kreve mer 480 

fra de tillitsvalgte studentene som jobber med Circle U. 481 

 482 

Estimerte kostnader og finansieringsplan: 483 

Estimerte kostnader*: 484 

2022    Prosjektstilling i 50 % (honorar + AGA, lønnstrinn 22, 6 mnd.) Kr 93 000 485 

2023    Prosjektstilling i 50 % (honorar + AGA, lønnstrinn 22, 7 mnd.) Kr 107 000 486 

Totalt          Kr 200 000 487 

*Eventuell reise, kost og losji er ikke medregnet, da dette allerede finansieres av UiO. 488 

 489 

Finansieringsplan: 490 

Studentparlamentet benytter oppspart egenkapital til å honorere prosjektstillingen ut 2022, 491 

og søker støtte fra UiO fom. budsjettåret 2023. 492 

 493 

Vurderinger: 494 

Med økt grad av aktivitet er det også behov for mer arbeidskraft. Derfor foreslår 495 

arbeidsutvalget å øke prosjektstillingen fra 20 % til en stilling med ramme opptil 50 %. Vi 496 

foreslår å ansette en person i en ramme på opptil 50 % for å ha fleksibiliteten til å vurdere, i 497 

samråd med kandidater til stillingen, hvilken stillingsprosent som er mest aktuell. Stillingen vil 498 

lyses ut i løpet av april og vi tar sikte på å ansette en student i stillingen slik at studenten kan 499 

delta i arbeidsutvalgets overlapp de første to ukene av juli 2022. 500 

 501 

Konkret om stillingen: 502 

Mandat: 503 

 Styrke strategisk utvikling av studentmedvirkning og studentpartnerskap innad i Circle 504 

U. og CUSU. 505 

 Jobbe for at arbeidet med Circle U. skaper merverdi og muligheter for alle studenter 506 

tilknyttet UiO. 507 

  508 

Formalia: 509 

 Stillingsramme opptil 50 % 510 

 Lønnstrinn 22 511 

 13 måneders ansettelse 512 

 UiO-student 513 

 Personen må være tilgjengelig for opplæring  514 



 
 

Side 17 av 29 
 

ENDELIG INNKALLING TIL SP-MØTE NR. 07/21-22 

Arbeidsoppgaver: 515 

 CUSU-ambassadør med medfølgende arbeidsoppgaver 516 

 Månedlige CUSU-møter 517 

 CUSU-møter med ledelsen i Circle U. 518 

 Delta i rektoratmøter ved behov om Circle U. 519 

 Fysiske møter over flere dager 520 

 Fast ukentlige møter med relevante personer i sittende arbeidsutvalg 521 

 Delta i Circle U. koordineringsmøter internt ved UiO 522 

 Delta i WP 1-møter 523 

 Jobbe med organisasjonsutvikling både innad i Circle U. og CUSU 524 

 525 

ARBEIDSUTVALGETS FORSLAG TIL VEDTAK:  526 

Studentparlamentet ved Universitetet i Oslo oppretter en prosjektstilling på inntil 50 % som 527 

skal arbeide med Circle U.-samarbeidet. Stillingen honoreres etter lønnstrinn 22 og har 528 

varighet fra 1. juli 2022 til 31. juli 2023.   529 
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SAKSNUMMER: 132/21-22 

SAKSTITTEL: Landtidsstrategi for Circle U. og CUSU 

SAKSANSVARLIG: Karl Oskar Lie Bjerke 

SAKSTYPE: Vedtakssak 

 

LANGTIDSSTRATEGI FOR CIRCLE U. OG CUSU 

Bakgrunn for saken: 530 

Denne saken må sees i sammenheng med sak 131/21-22. Siden UiO ble med i den europeiske 531 

universitetsalliansen Circle U. har dette medført betydelig økt arbeidspress på 532 

Studentparlamentets arbeidsutvalg.  533 

 534 

Faktagrunnlag: 535 

I dag estimerer man at arbeidet med Circle U. og Circle U. sin studentunion (CUSU) kan tilsvare 536 

ca. en 50 % stilling. Det er forventet at etter hvert som Circle U. går fra å være i en 537 

oppstartsfase til å gå over i en driftsfase (i løpet av 2022/2023) vil arbeidet øke betydelig.  538 

 539 

Siden høsten 2020 har Studentparlamentet hatt en prosjektstilling på 20 % besatt av Erlend 540 

Aag. Aag har vært en av UiO sine studentrepresentanter i Circle U. og CUSU nettopp for å 541 

avlaste arbeidsutvalget for det ekstra arbeidet Circle U. innebærer. Selv med prosjektstillingen 542 

har Circle U.-arbeidet tatt mye av AUs kapasitet, og det er flere ting som arbeidsutvalget har 543 

måttet nedprioritere som følge av den økte arbeidsmengden forbundet med prosjektet. I sak 544 

131/21-22 fremmes det forslag om å øke stillingsrammen for prosjektstillingen opp fra 20 % 545 

til 50 %, som en midlertidig løsning på kapasitetsproblemet. Etter hvert som prosjektet går 546 

over fra en oppstartsfase til en driftsfase, vil også arbeidsmengden øke. Derfor ønsker 547 

arbeidsutvalget å starte arbeidet med å få på plass et sjette AU-medlem som primært skal 548 

jobbe med Circle U. og CUSU, og prosjektstillingen vil således kunne fases ut.  549 

 550 

Vurderinger: 551 

Arbeidsutvalget ser det som hensiktsmessig at begge personene som har verv i Circle U. er 552 

med som medlemmer av arbeidsutvalget. Dette vil sikre bedre kommunikasjon internt om 553 

synergier mellom Circle U.-arbeidet og arbeidsområder for arbeidsutvalget, for eksempel 554 

internasjonalisering, klima og miljø, læringsmiljø og digitalisering. Arbeidsutvalget ser det 555 

også som hensiktsmessig om samme person i arbeidsutvalget innehar både vervet som 556 

internasjonalt ansvarlig og Circle U.-ansvarlig, for slik å sikre at det internasjonale arbeidet 557 

vårt sees i sammenheng og alle internasjonale studenter ved UiO får dra fordel av de nye 558 

løsningene som Circle U.-arbeidet tar sikte på å utvikle. 559 

 560 

Arbeidet med Circle U. og CUSU handler i stor grad om studentmedvirkning, både internt ved 561 

UiO, men også i Europa. Sammenliknet med andre europeiske universiteter er studentene ved 562 

UiO godt posisjonert for å medvirke. Likevel vet vi at studentmedvirkningen ved UiO kan bli 563 

bedre. Dette har arbeidsutvalget jobbet målrettet med gjennom prosjektet om å lage 564 

retningslinjer for det lokale studentdemokratiet ved UiO. Arbeidsutvalget ser arbeidet med 565 

studentmedvirkning i Circle U. som en brekkstang for å også lage nye ordninger for 566 
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studentmedvirkning ved UiO, for eksempel gjennom forslaget om å implementere “Student 567 

Chairs” i forbindelse med Circle U. aktiviteter. 568 

 569 

Samtidig kan arbeidsutvalgets erfaring med å utvikle studentmedvirkningen ved UiO også 570 

komme studentdemokratiene ved de andre Circle U.-universitetene til gode. Både ved å dele 571 

erfaringer mellom studentdemokratiene og ved å benytte oss av den åpne dialogen vi har med 572 

UiO-ledelsen er vi på god vei til å sikre stor grad av studentmedvirkning i Circle U. Arbeidet 573 

med Circle U. vurderer derfor arbeidsutvalget som meget viktig, nettopp på grunn av den 574 

potensielle merverdien det har for studentene ved UiO, men også studentene i Europa.  575 

 576 

Ettersom arbeidet med Circle U. er estimert å øke de kommende årene, ser arbeidsutvalget 577 

det som hensiktsmessig å undersøke overfor UiO om det er mulig å få finansiering til å ha en 578 

sjette person som medlem av Studentparlamentets arbeidsutvalg. Denne personen vil da ha 579 

et særskilt ansvar for arbeidet med Circle U.  580 

 581 

Arbeidsutvalget ber derfor Studentparlamentet om mandat til å gå i samtaler med UiO om å 582 

få finansiering til et sjette arbeidsutvalgsmedlem. Går UiO med på dette, vil Arbeidsutvalget 583 

komme tilbake til Studentparlamentet med et endelig forslag som deretter må stemmes over.  584 

 585 

Circle U. er et pilotprosjekt. Per i dag har prosjektet en varighet fram til november 2024, men 586 

sannsynligvis vil prosjektet forlenges i en ny treårsperiode - altså fram til november 2027. 587 

Arbeidsutvalget vil overfor UiO argumentere for at et sjette arbeidsutvalgsmedlem bindes til 588 

lengden av Circle U.-prosjektet. Ved prosjektets eventuelle avvikling, vil Arbeidsutvalget 589 

konsultere Studentparlamentet om hvordan vi skal forhandle med UiO om framtiden til det 590 

sjette arbeidsutvalgsmedlemmet.  591 

 592 

ARBEIDSUTVALGETS FORSLAG TIL VEDTAK:  593 

Studentparlamentets arbeidsutvalg får mandat til å utrede muligheten for et sjette medlem av 594 

Arbeidsutvalget. Studentparlamentet vil få et endelig forslag presentert etter at 595 

Arbeidsutvalget har forhandlet med UiO.   596 
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SAKSNUMMER: 133/21-22 

SAKSTITTEL: Organisasjonsretningslinjer 

SAKSANSVARLIG: Jørgen Hammer Skogan 

SAKSTYPE: Vedtakssak 

 

ORGANISASJONSRETNINGSLINJER 

Bakgrunn for saken: 597 

Studentparlamentets organisasjonsretningslinjer revideres årlig, og behandles på siste møtet 598 

i vårsemesteret. 599 

 600 

Faktagrunnlag: 601 

Retningslinjene omfatter overordnede organisasjonsretningslinjer for Studentparlamentet ved 602 

UiO, retningslinjer for studentvalg og konstituering samt retningslinjer for hvordan man skal 603 

håndtere brudd på disse retningslinjene. 604 

 605 

Retningslinjene tar i hovedsak for seg gjennomføring av Studentvalget og valg av 606 

arbeidsutvalg. Grunnen til at dette er at det er viktig å ha en felles forståelse og forventning 607 

rundt hvordan disse prosessene skal avvikles. 608 

 609 

I reglementet «Utfyllende retningslinjer for valg til Studentparlamentet ved UiO» angis 610 

rammene for gjennomføringen av Studentvalget. Dette reglementet regulerer derimot ikke 611 

gjennomføringen av personvalgene som finner sted på konstituerende møte. I dette 612 

dokumentet ønsker vi at Studentparlamentet selv skal skissere opp noen retningslinjer for hva 613 

slags organisasjonskultur man ønsker å ha, med særlig fokus på valget av medlemmer til 614 

arbeidsutvalget. 615 

 616 

Dokumentet vil ikke ha rang som en del av valgreglementet, men vil fungere som en vedtatt 617 

enighet om hva vi forventer av hverandre. 618 

 619 

Vurderinger: 620 

Arbeidsutvalget har tatt utgangspunkt i organisasjonsretningslinjene som sist ble vedtatt på 621 

SP-møte nr. 7 20/21. Å stille til valg skal være en trygg opplevelse, som alle må bidra til. Disse 622 

retningslinjene sier noe om hva vi forventer av hverandre samt hvordan hver enkelt kan bidra 623 

til god valgkultur. 624 

 625 

ARBEIDSUTVALGETS FORSLAG TIL VEDTAK:  626 

Studentparlamentet vedtar revidert utgave av Organisasjonsretningslinjer.   627 

https://www.studentparlamentet.uio.no/m%C3%B8ter/sp-moeter/2020-21/innkallinger/M%C3%B8te%20nr.%207%20-%20Endelig%20innkalling%20SP-m%C3%B8te%20nr.%207.pdf
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FORSLAG TILORGANISASJONSRETNINGSLINJER:  628 

 629 

ORGANISASJONSRETNINGSLINJER 630 

Studentparlamentet ved UiO legger til grunn at alle medlemmer blir respektert og inkludert av 631 

hverandre og av organisasjonen som helhet. Formålet med dette dokumentet er å ha 632 

retningslinjer som forebygger uønsket adferd i organisasjonen, og fastsetter hvordan slike 633 

tilfeller følges opp. Det forventes at alle representanter i Studentparlamentet følger disse 634 

prinsippene: 635 

 Behandle alle med respekt, og avstå fra alle former for kommunikasjon, språkbruk, 636 

handling eller behandling som kan oppleves støtende. 637 

 Ikke kom med upassende uttalelser som kan få noen til å oppleve ubehag eller å føle seg 638 

diskriminert. 639 

 Vise respekt for andres grenser. 640 

 Bidra til et åpent debattklima der alle skal føle seg velkomne, og der det også tas ansvar 641 

for å ytre uenighet på en saklig måte. 642 

 Bidra til å skape et inkluderende og innbydende miljø for alle deltakere på både formelle 643 

og uformelle arenaer. 644 

  645 

RETNINGSLINJER FOR GJENNOMFØRING AV STUDENTVALG OG KONSTITUERING 646 

Listeleder er ansvarlig for at sin liste følger Organisasjonsretningslinjer og Retningslinjer for 647 

gjennomføring av studentvalg og konstituering, og arbeidsutvalget har plikt til å si fra dersom 648 

de oppdager at en liste ikke følger disse. I slike tilfeller følges Retningslinjer for håndtering av 649 

brudd på retningslinjer. 650 

 651 

Valgkultur rundt studentvalget 652 

Under studentvalget drives det valgkamp blant annet på sosiale medier, på stand og gjennom 653 

debatter. Det forventes at folk tenker over hvordan man ordlegger seg på nett og sosiale 654 

medier. Det som er ment humoristisk og ironisk kan tolkes som drittslenging og være 655 

demotiverende for de som opplever det. For eksempel kan det være vanskelig å forstå ironi 656 

når man ikke hører tonefall og ansiktsuttrykk. Det forventes også at man ikke snakker ned de 657 

andre listene under stand- og valgaktiviteter, men heller viser til forskjeller i politikk og 658 

valgmateriell. 659 

  660 

Listenes valgkamp og gjennomføring av studentvalget skal ikke stride mot 661 

Organisasjonsretningslinjer. Vi skal ha høy takhøyde for debatt, men det kreves at man 662 

diskuterer sak og ikke person. 663 

 664 

Valgkultur rundt valg av arbeidsutvalget 665 

På konstituerende møte legges grunnlaget for den kommende perioden. En uryddig 666 

valgprosess med personkonflikter kan være ødeleggende for organisasjonen, blant annet ved 667 

at det kan være avskrekkende og vanskeliggjøre fremtidig rekruttering. Studentparlamentet 668 

er avhengig av at dyktige og motiverte kandidater ønsker å ta på seg heltidsverv som 669 

tillitsvalgt for Studentparlamentet. En god valgkultur er derfor organisasjonens felles oppgave 670 

og vi må sammen ha fokus på å skape en åpen og inkluderende valgkultur, med saklige og 671 

respektfulle diskusjoner. 672 
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Som organisasjon skal vi møte alle kandidater med respekt. For å ivareta en god valgkultur og 673 

en demokratisk prosess har både kandidater og lister ansvar for å bidra til ryddig 674 

kommunikasjon og saklige debatter. Det er viktig å ha med seg at man skal kunne samarbeide 675 

og fungere som organisasjon også etter valget. 676 

  677 

Utspørringen av kandidater til arbeidsutvalget 678 

I forkant av konstituerende møte arrangeres en utspørring av kandidatene. Hensikten med 679 

utspørringen er at listene skal bli kjent med kandidatene. Dette skal ikke være en øvelse i hvor 680 

mye press kandidatene kan tåle, og alkohol og filming er uakseptabelt under utspørringene. 681 

Etter utspørring av kandidater til AU bør listene vedta et skriftlig mandat til sin 682 

forhandlingsleder som vedkommende forholder seg til i forhandlingene. På denne måten vil 683 

man kunne forhindre at det oppstår en situasjon hvor listen ikke kan stille seg bak 684 

forhandlingslederens resultat. I mandatet er det viktig å se for seg ulike sammensetninger og 685 

bidra til at man kan få en vellykket prosess. 686 

  687 

Forhandlinger rundt valg av arbeidsutvalget 688 

Formålet med forhandlingene er å gi listene en felles arena hvor man kan komme frem til en 689 

enighet om hvem som skal velges til Studentparlamentets arbeidsutvalg. Dette gir 690 

kandidatene en forutsigbarhet og hindrer at avgjørelser tas på andre arenaer hvor ikke alle 691 

listene er representert. I forhandlingene er målet å kunne innstille på et resultat som kan 692 

stemmes gjennom på konstituerende møte. 693 

  694 

Forhandlingene er et lukket møte som ledes av en nøytral part. Hver liste er representert med 695 

en forhandlingsleder. Dersom det er kandidater uten listetilhørighet kan de sende en egen 696 

forhandlingsleder. Kandidater kan ikke selv sitte i forhandlingene. Studentutvalgene kan også 697 

sende en forhandlingsleder, som skal tale for deres interesser. 698 

  699 

Det er parlamentet som skal velge sin kommende ledelse. Det er derfor ønskelig at listene ikke 700 

henter inn forhandlingsledere utenfra, men heller velger en forhandlingsleder som har vært 701 

aktiv i parlamentet den inneværende perioden. Forhandlingsleder signerer 702 

taushetspliktskjema for forhandlingsmøtet. 703 

  704 

Dersom en liste ikke lenger ser seg tjent med å delta i forhandlingene kan listen trekke seg fra 705 

forhandlingene. De øvrige listene vil da fortsette å forhandle all den tid det fortsatt er mulig å 706 

oppnå det nødvendige valgtallet i valgene det forhandles om. Dersom forhandlingene leder 707 

frem til en enighet som oppnår valgtallet signeres et forhandlingsresultat. Listene forplikter 708 

seg på den måten til å være lojal mot forhandlingsresultatet. 709 

 710 

RETNINGSLINJER FOR HÅNDTERING AV BRUDD PÅ RETNINGSLINJER 711 

1. Det oppfordres til å kontakte Studentparlamentets arbeidsutvalg dersom man opplever 712 

at retningslinjene er brutt. Saker skal som hovedregel meldes skriftlig, men kan også 713 

meldes muntlig, men da fortrinnsvis innenfor ordinær arbeidstid. Det er daglig leder og 714 

leder som er hovedansvarlige for saken. AU og administrasjonen har taushetsplikt i slike 715 

saker. 716 
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1.1. Arbeidsutvalget skal gjennomføre samtaler med partene for å få informasjon om hva 717 

som har skjedd. 718 

1.2. Arbeidsutvalget skal tilby kontaktpersoner for alle parter. 719 

 720 

2. Arbeidsutvalget kan ved beskyldninger om grov trakassering eller overgrep nekte 721 

vedkommende adgang til arrangementer i regi av Studentparlamentet eller organer 722 

tilknyttet Studentparlamentets virke. 723 

 724 

3. Arbeidsutvalget skal oppfordre til og bistå i anmeldelse av straffbare forhold i 725 

organisasjonen. 726 

 727 

4. Alle listene har et ansvar om å følge opp eventuelle trakasseringssaker i egen liste. 728 

Arbeidsutvalget skal bistå listene i å håndtere personsaker internt i lista dersom listene 729 

ønsker bistand. 730 

 731 

5. Alle har ansvar for å hindre ryktedannelse og -spredning av hensyn til de involverte i 732 

saken. 733 

 734 

6. Dersom man har behov for å drøfte eller melde saker med en ekstern part anbefales 735 

Studentombudet eller UiOs Si Fra-system.   736 
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SAKSNUMMER: 134/21-22 

SAKSTITTEL: Resolusjoner 

SAKSANSVARLIG: Arbeidsutvalget 

SAKSTYPE: Vedtakssak 

 

RESOLUSJONER 

 737 

RESOLUSJON 1  738 

Fremmet av:  Kristine Vilde Sandtrøen (AL), Charlotte Hjort (GL), Øystein Fossbråten  739 

Wennersgaard (VA)  740 

 741 

EN STØTTEERKLÆRING TIL DE STUDENTER OG AKADEMIKERE SOM ER RAMMET AV 742 

KONFLIKTEN I UKRAINA! 743 

Den 24. februar startet det russiske militæret sin invasjon av Ukraina. Begrunnelsen som ble 744 

lagt til grunn var russiske myndigheter mente at regionene Donetsk og Luhansk ønsket å være 745 

selvstendige fra Ukraina. Dette er samme begrunnelse som russiske myndigheter benyttet 746 

seg av da de startet annekteringen av Krim-halvøya i 2014. I de innledende angrepene var 747 

målene en rekke steder i Ukraina, også utenfor de nevnte regionene. På kort tid har dette 748 

utviklet seg til en krig, hvor russiske myndigheter har pekt på Ukraina som en naturlig del av 749 

Russland. Dette er et klart brudd på folkeretten. 750 

 751 

På kort tid har menneskene i Ukraina måttet flykte, og man anslår at omtrent 1,5 millioner 752 

mennesker har flyktet fra Ukraina siden den 24. februar. Enda flere er internt fordrevet. 753 

Underveis i konflikten har det vært avtalt en rekke våpenhviler for å sikre forhandlinger, men 754 

også for at den ukrainske sivilbefolkningen skulle kunne evakueres trygt. Russiske 755 

myndigheter har gjentatte ganger brutt våpenhviler og siktet mot sivile mål. 756 

 757 

Siden start har hviterussiske myndigheter signalisert at de støtter den russiske invasjonen, og 758 

etterhvert har de bidratt til konflikten med våpen og styrker. Både russiske og hviterussiske 759 

myndigheter er kjent for å være autoritære regimer. I begge landene har sivilbefolkningen 760 

protestert og demonstrert mot krigen i Ukraina på fredelige premisser. Gjentatte ganger har 761 

russiske og hviterussiske myndigheter siktet og fengslet disse demonstrantene. Å fengsle 762 

fredelige demonstranter for å ytre meningene sine er et brudd på ytringsfriheten, og 763 

demonstrantene er i all praksis samvittighetsfanger. 764 

 765 

På bakgrunn av dette er det viktig at man også anser mennesker som forlater Hviterussland 766 

og Russland fordi de står i fare som flyktninger. Sivilbefolkningen i disse landene er ikke skyld 767 

i sine autoritære regimers avgjørelser, men de tar i stor grad konsekvensene av dem. 768 

 769 

Ved Universitetet i Oslo har vi mange studenter fra både Ukraina, Russland og Hviterussland. 770 

I tiden fremover er det særlig viktig at universitetet tar et standpunkt og kommer med tiltak 771 

for å støtte disse menneskene slik at de kan føle seg trygge under studiene. Ukrainske 772 

studenter trenger ikke bare et trygt sted de kan studere, men også en arena for å mobilisere 773 

og sosialisere seg imellom. På kort tid har det blitt etablert norsk-ukrainske studentforeninger 774 

ved flere andre utdanningsinstitusjoner som skaper en viktig arena hvor ukrainere kan bli sett 775 
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og komme sammen. Disse bør få studentdemokratienes støtte, og bør få både økonomisk, 776 

sosial og politisk støtte. 777 

 778 

Samtidig ser vi at utdanningssektoren nå vurderer å ekskludere russiske studenter og 779 

akademikere fra Norge, som en følge av krigen. Vi må derfor stå på side med det russiske 780 

folket mot deres myndigheter, ikke mot dem. Den type russisk-fiendtlighet kan bidra til å 781 

styrke støtten til Putin internt i Russland, ettersom de føler seg isolert. Vi tar avstand fra 782 

diskriminering mot studenter basert på bakgrunn av etnisitet, legning, kjønn og sosial status. 783 

Vi stiller også veldig kritisk til forskjellsbehandling av flyktninger basert på deres hudfarge. 784 

Det har blitt etablert en dobbeltstandarder hvor hvite ukrainere får fast track gjennom flyktning 785 

systemet fremfor andre fra utsatte områder. Det er uakseptabelt. 786 

 787 

Universitetet har en viktig rolle som premissleverandør for kunnskapsproduksjon til det norske 788 

samfunnet. UIO har et stort nettverk av internasjonale aktører man kan samarbeide med. 789 

Derfor mener vi det er viktig at Universitetet bidrar både økonomisk og politisk. 790 

 791 

Universitetet og Studentparlamentet bør støtte opp under bistandsprosjekter som gir hjelp til 792 

Ukrainske veldedigheter og støtter folk på bakken. Det er også viktig at Universitetet bidrar 793 

med å gi en plass for ukrainske forskere og studenter som er på flukt. Det er etablert 794 

programmer for å støtte akademikere på flukt som Students at Risk programmet. Det bør 795 

utvide sitt mandat til å særskilt jobbe med ukrainere på flukt, samtidig som vi ikke må skille 796 

mellom flyktninger. 797 

 798 

I tillegg til Students at Risk og Scholars at Risk programmene finnes det mange veldedige 799 

organisasjoner har allerede etablerte og gode løsninger for å få hjelpen frem til der den trengs. 800 

Uten å sette for store føringer vil det være hensiktsmessig å støtte oppunder etablerte 801 

organisasjoner. Vipps har for eksempel gått sammen med Røde Kors, Flyktninghjelpen, Redd 802 

Barna, Caritas Norge, Kirkens Nødhjelp og Unicef Norge for at det skal være lett for alle som 803 

ønsker å støtte dem som er rammet å vite hvor man kan trygt sende penger. Nummeret er 804 

2170. 805 

 806 

Studentparlamentet ved Universitetet i Oslo: 807 

 Fordømmer russiske myndigheters invasjon som et brudd på folkeretten. 808 

 Skal verne om studenter med helseutfordringer og andre som kan være utsatt for 809 

diskriminering på bakgrunn av kjønn, etnisitet, alder o.l. Dette kan gjøres ved å: 810 

 Gi studenter som er rammet av krigen gratis tilbud om rådgivning og/eller psykisk 811 

helsehjelp 812 

 Sikre tilrettelegging for studenter som trenger utsatt studieprogresjon på grunn av 813 

situasjonen. 814 

 Vil sikre at studenter som må flykte får fullføre sine grader ved Universitetet i Oslo. Dette 815 

kan gjøres ved å styrke UiOs satsing på Students at risk-ordningen. 816 

 Ønsker at Universitetet i Oslo tar imot akademikere fra Hviterussland, Russland og 817 

Ukraina hvis akademiske frihet er truet. Dette kan skje ved en styrking av Scholars at Risk-818 

ordningen. 819 
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 Oppfordrer til at UiO bruker sine kontakter og samarbeidspartnere til å motivere til 820 

fredsarbeid og diplomatisk arbeid. 821 

 Ønsker å støtte ukrainske, russiske og hviterussiske studenter ved universitetet i Oslo 822 

som ønsker å samles i foreninger. 823 

 Ønsker at både studentparlamentet ved UiO og Universitetet i Oslo bidrar til innsamling 824 

av midler til humanitær hjelp gjennom etablerte veldedige organisasjoner i 825 

konfliktområdet 826 

 827 

 828 

RESOLUSJON 2  829 

Fremmet av:  Karl Henrik Storhaug Reinås (SUUV) og Arbeidsutvalget (AU) 830 

 831 

UIO SOM BARNERETTIGHETSUNIVERSITET 832 

På UiO utdannes mange studenter som i fremtiden skal jobbe med barn. FNs barnekonvensjon 833 

slår fast at alle barn har grunnleggende rettigheter når det fattes avgjørelser som berører dem. 834 

Barnekonvensjonen beskriver også barns prosessrettigheter, altså framgangsmåten for 835 

hvordan avgjørelser som berører dem skal fattes. Voksne som arbeider med barn skal ivareta 836 

disse hensynene: at barnets beste skal være et grunnleggende hensyn, at barn har rett til å 837 

uttale seg fritt om forhold som berører dem og rett på informasjon om dette, og at barnet har 838 

rett til privatliv. 839 

 840 

Likevel blir ikke barns rettigheter godt nok ivaretatt, og det er ofte vanskelig for voksne som 841 

jobber med barn å forstå disse rettighetene og hvordan man forvalter dem i praksis. Når barn 842 

ikke får vært ærlige i møte med voksne, gjør det også at hjelpen de får blir mindre treffsikker. 843 

Ved å forvalte barnas rettigheter godt, bevarer man også i større grad tillitsforholdet mellom 844 

den voksne og barnet.  845 

 846 

Barns grunnleggende prosessrettigheter etter FNs barnekonvensjon må brukes aktivt i 847 

opplæringen av studenter i relevante studieløp, for å gi studentene god kompetanse på 848 

hvordan følge barns rettigheter i praksis. Da vil fremtidens lærere, pedagoger, 849 

spesialpedagoger, psykologer, tannleger, leger, jurister og andre få enda flere verktøy og et 850 

bredere kunnskapsgrunnlag med seg som de kan bruke når de skal møte barn i yrkeslivet. 851 

 852 

Studentparlamentet mener at: 853 

 UiO skal vektlegge barns grunnleggende prosessrettigheter etter FNs barnekonvensjon, 854 

i studieretninger som utdanner studenter til å jobbe med barn.  855 

 UiO skal innføre kunnskap direkte fra barn på pensum ved alle relevante studieretninger. 856 

 UiO skal gi alle universitetets studenter mulighet til opplæring i de barnerettighetene som 857 

sier noe om hvordan voksensamfunnet skal møte barn.  858 
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RESOLUSJON 3 859 

Fremmet av:  Kristine Vilde Sandtrøen (AL), Trym Fjeldheim Karlsen (GjL) og Øystein 860 

Fossbråten Wennersgaard (VA)  861 

  862 

DE SCHREINERSKE SAMLINGER MÅ REPATRIERES OG GJENBEGRAVES! 863 

I diverse lagere for forskningsmateriell ved universitetet i Oslo ligger en rekke mennesker 864 

lagret. Disse menneskene er fra over hele verden. Fra samer, samojeder og inuitter i nord til 865 

aboriginere i sør ligger det mennesker som i stor grad har en ting til felles: De er urfolk. Under 866 

de omfattende raseforskningen fra 1800 til tidlig 1900 ble disse levningene som ligger der 867 

hentet fra hvert sitt verdenshjørne. Samlingen omtales til den dag i dag som de Schreinerske 868 

samlinger. 869 

 870 

I dokumentene innhentet fra prosessen med å samle inn disse levningene får man informasjon 871 

om det menneskesynet som lå til grunn for raseforskningen som ble utført. Hypotesen som i 872 

stor grad ble benyttet var at disse individene var underlegne sivilisasjonen i nord-vest. 873 

Materialet ble samlet inn for å bevise dette. Videre kan man lese om hvordan materialet ble 874 

innhentet. Hvordan maorier, samer og alle andre strittet i mot, men led tap mot datidens 875 

kolonialistiske strømninger. 876 

 877 

Fram til 2011 lå det 1062 skaller i samlingen. I 2011 fikk samer fra Kautokeino gjenbegravd 878 

levninger fra 94 individer. Etter dette ble det mulig å søke om gjenbegraving dersom man er i 879 

slekt i rett linje fra individet. Senere fikk Maoriene fra New Zealand repatriert to individer. Da 880 

de fikk disse med seg fikk de ikke informasjon om at det lå flere individer igjen i samlingen. 881 

Finansieringen av repatrieringen av samene ble tatt av staten, og maoriene ble dekket av New 882 

Zealand. 883 

 884 

Den dag i dag er det ingen som har fått godkjent å bruke disse samlingene som 885 

forskningsmateriell i løpet av de siste ti årene av forskningsetisk prinsipp. Antall søknader er 886 

få. I 1999 gjennomgikk i tillegg et utvalg satt ned av universitetet samlingen fordi de ønsket 887 

at levningene skulle samles. De ønsket også å gjennomgå hvilken verdi samlingen hadde for 888 

universitetet, og komme med sine anbefalninger for bruk. 889 

 890 

Da kartla de hvem som lå der, flyttet dem, og ordnet for at revisjon gjenbegravelse og 891 

repatriering skulle bli enklere. Da ble det i tillegg oppdaget at en del individer i den samiske 892 

samlingen var barn. Problemet med å ha barn i samlingen er at de svært sjeldent fikk egne 893 

etterkommere som har rett på å gjenbegrave dem på bakgrunn av å være i rett nedadgående 894 

slekt 895 

 896 

Med bakgrunn i den informasjonen som foreligger ønsker studentene ved universitetet i Oslo 897 

at universitetet tar en mer aktiv rolle i å repatriere disse levningene. Til sist betyr dette at vi 898 

ønsker: 899 

 At Universitetet i Oslo bruker kartleggingene av samlingen for å kunne opprette dialog 900 

med myndighetene i stater som har individer i samlingen. 901 

 At søknadsprosessen for å få gjenbegravd individer tilhørende Norge liberaliseres slik at 902 

også slektninger som ikke er i rett linje kan få sine slektninger hjem. 903 
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 At UiO oppretter jevnlig kontakt med KD om finansiering av gjenbegravelses- og 904 

repatrieringsprosessen slik at samlingen på sikt kan bli levert tilbake i sin helhet. 905 

 906 

Kilder 907 

 https://khrono.no/files/2021/12/03/Arbeidsgruppe_vitenskapelig_verdi_2000%20(4).p908 

df  909 

 Her ligger hodeskallene Universitetet i Oslo aldri fortalte maoriene om I 2011 kom en 910 

delegasjon fra New Zealand til Oslo for å hente hjem to hodeskaller. Ingen fortalte dem 911 

om 42 andre menneskelige levninger. Khrono.no 6.12.2021 - 07:06:05 nyheter 912 

 LIKENE I UNIVERSITETSLASTEN I en samling ved Universitetet i Oslo, stengt for 913 

offentligheten, ligger det 500 levninger fra over 50 land. Det meste trolig hodeskaller. Nå 914 

diskuteres det hva som skal skje med dem. I et internt notat advares det mot 915 

sensasjonsjournalistikk og polarisert debatt om levningene som kan være samlet inn på 916 

«uetisk» vis. Khrono.no 4.12.2021 - 08:25:00 nyheter 917 

 https://www.nrk.no/sapmi/uio-har-1062-samiske-hodeskaller-_-slik-kan-du-fadem-918 

hjem-1.15014037  919 

 https://www.nrk.no/sapmi/xl/raseforskere-jaktet-pa-hodeskaller-_-na-vil-ingarha-920 

hjem-tippoldemoren-1.15031837   921 

https://khrono.no/files/2021/12/03/Arbeidsgruppe_vitenskapelig_verdi_2000%20(4).pdf
https://khrono.no/files/2021/12/03/Arbeidsgruppe_vitenskapelig_verdi_2000%20(4).pdf
https://khrono.no/her-ligger-hodeskallene-universitetet-i-oslo-aldri-fortalte-maoriene-om/629599
https://khrono.no/her-ligger-hodeskallene-universitetet-i-oslo-aldri-fortalte-maoriene-om/629599
https://khrono.no/her-ligger-hodeskallene-universitetet-i-oslo-aldri-fortalte-maoriene-om/629599
https://khrono.no/her-ligger-hodeskallene-universitetet-i-oslo-aldri-fortalte-maoriene-om/629599
https://khrono.no/likene-i-universitetslasten/629262
https://khrono.no/likene-i-universitetslasten/629262
https://khrono.no/likene-i-universitetslasten/629262
https://khrono.no/likene-i-universitetslasten/629262
https://khrono.no/likene-i-universitetslasten/629262
https://www.nrk.no/sapmi/uio-har-1062-samiske-hodeskaller-_-slik-kan-du-fadem-hjem-1.15014037
https://www.nrk.no/sapmi/uio-har-1062-samiske-hodeskaller-_-slik-kan-du-fadem-hjem-1.15014037
https://www.nrk.no/sapmi/xl/raseforskere-jaktet-pa-hodeskaller-_-na-vil-ingarha-hjem-tippoldemoren-1.15031837
https://www.nrk.no/sapmi/xl/raseforskere-jaktet-pa-hodeskaller-_-na-vil-ingarha-hjem-tippoldemoren-1.15031837
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FORKORTELSER 

 

AL  A-lista 

AU  Arbeidsutvalget 

CU   Circle U. 

CUSU  Circle U. Student Union 

DNS  Det Norske Studentersamfund 

ESN   Erasmus Student Network 

GjL  Gjestelista 

GL  Grønn liste 

HFSU  Studentutvalget ved Det humanistiske fakultet 

HP   Handlingsplan 

HTML  Henke- og Thom-listen 

IK  Internasjonal komité 

ISU   International Students’ Union Of Norway 

JSU  Juridisk studentutvalg 

KD   Kunnskapsdepartementet  

KK  Kontrollkomiteen 

KOF   Kollegieforum  

LL  Liberal liste 

LMU   Læringsmiljøutvalget 

MK  Miljøkomiteen 

ML  Moderat liste 

MNSU   Matematisk-naturvitenskapelig studentutvalg 

MSU  Medisinsk studentutvalg 

NSO   Norsk Studentorganisasjon 

OSU  Odontologisk studentutvalg 

PROM-KOM Promoteringskomiteen 

SAIH   Studentene og Akademikernes Internasjonale Hjelpefond 

SULF  Studentutvalgenes lederforum 

UiO  Universitetet i Oslo 

UK  Utdanningskomiteen 

SFK  Studie- og forskningskomiteen 

SiO   Studentsamskipnaden SiO 

SP  Studentparlamentet 

SPP   Studentpolitisk plattform 

SU  Studentutvalg 

SUUV  Studentutvalget ved Det utdanningsvitenskapelige fakultet 

SVSU  Studentutvalget ved Det samfunnsvitenskapelige fakultet 

TSU  Teologisk studentutvalg 

VA  Venstrealliansen 

VT(OA) Velferdstinget (i Oslo og Akershus) 


